
Følger 
fiskernes 
situasjon
– Vi har et virkemiddelap-
parat gjennom Innovsjon 
Norge. I tillegg kan Regje-
ringen fremme forslag om 
nye ordninger, dersom det 
viser seg nødvendig. Det for-
teller ekspedisjonssjef Arne 
Benjaminsen i forsknings- 
og innovasjonsavdelingen i 
Fiskeridepartementet.

Det er de som utreder 
behovet for eventuelle støt-
teordninger for fiskerne 
knyttet til den ekstraordi-
nære prissituasjonen i vin-
ter. Benjaminsen bekrefter 
at den ekstraordinære 
bevilgningen i fjor høst på 
250 millioner kroner til fis-
keindustrien, var knyttet til 
statsbudsjettet for 2009, at 
fristen for å søke dermed 
er ute og at ordningen som 
sådan er avviklet.

– På bakgrunn av den spesi-
elle situasjonen i 2009, valgte 
Regjeringen å be Stortinget 
vedta særlige ordninger for 
fiskerinæringen, blant annet 
likviditetslåneordningen for 
fiskeindustrien, sier ekspedi-
sjonssjefen.

Benjaminsen forsikrer 
om at departementet følger 
situasjonen nøye, og at de har 
nærmest løpende kontakt 
med både fiskeriorganisasjo-
nene og omsetningsleddet. 
Han viser også til at stats-
råd Lisbeth Berg-Hansen 
har valgt å videreføre den 
referansegruppa som for-
gjengeren Helga Pedersen 
etablerte for å kunne råd-
føre seg med blant annet i 
denne type saker, Der sitter 
representanter for Fiskarla-
get, FHL, Råfisklaget, mar-
kedsorganisasjoner, bank og 
finans samt forskere. De skal 
ha sitt neste møte i februar.

– I tillegg har Nofima i 
Tromsø fått et utvida opp-
drag med å sette sammen in-
formasjon for å skaffe oss et 
best mulig bilde av situasjo-
nen, forteller Benjaminsen i 
Fiskeridepartementet.

terje.jensen@fbfi.no
Telefon: 77 05 90 21

Gransker gytefelt 
i fire Troms-fjorder

Gunnar Grytås
Tromsø

Våren 2009 ble Lyngen/Stor-
fjorden som første åpne fjord-
system i Norge undersøkt for 
å finne gyteplasser for kyst-
torsk og kartlegge størrelsen 
på disse. 

Metode for kysten
Forsøket ble primært gjort for 
å utvikle en metode for å kunne 
gjøre slike nye undersøkelser 
langs hele kysten. 

Men samtidig viste resulta-
tene helt klart at fjordfiskerne 
har rett i at at den indre delen; 
Storfjorden er en gytefjord med 
et sammenhengende belte av 
gyteplasser.

Nå setter Havforskningsin-
stituttet opp farten i arbeidet 
med å kartlegge kysttorskens 
gytefjorder i Nord-Norge. 

Denne våren skal det gjøre 
tokt i Malangen, Balsfjord, Ulls-
fjord og Kvænangen; alt dette 
er fjorder som har vært viktige 
for lokale fiskere og der man 
også har fått etableringer av 
oppdrett som har vært kilde til 
nærings- og arealkonflikter.

Ny Storfjord-runde
– Vi mener vi 
har kommet 
så langt etter 
det første for-
søket at vi har 
en god metode 
for å gjøre slike 
undersøkelser. 
Årsaka til at vi 
likevel tar en 
ny runde i Lyngen/Storfjorden 
er et ønske om å gjøre noen for-
bedringer, sier prosjektleder 
Torjan Bodvin.

En viktig del av undersøkel-
sene er innsamling av fiskeegg 
fra 75 faste stasjoner i fjorden, 
og DNA-analyser for et mindre 
utvalg av disse. 

Under forsøket i fjor ble cirka 
1000 analysert, men det var 
bare 74 som lot seg genotype. 
Dette er for lite for å få en stort 
nok grunnlag; det vil si et langt 
større antall som kan brukes til 
å fastslå opphavet. 

Om det er villfisk eller opp-
drettsfisk, og eventuelt hvilke 
stammer. 

Her trenger forskerne større 

grupper som grunnlag for ana-
lysene, og dette vil man forbe-
dre ved å holde eggene levende 
i noen dager.

Flere egg under lupa
Av de 74 eggene som ble genoty-
pet på forsøket i fjor var 32 fra 
villfisk og 36 fra oppdrett. For 
seks egg var det umulig å fast-

slå om opphavet var vill eller 
tam torsk. Uavhengig av dette 
hevder Bodvin at forskerne i 
dag kan se denne forskjellen, 
men at det er ønskelig med et 
større utvalg egg når dette skal 
gjøres.

Rapporten fra det første tok-
tet understreker også at meto-
den som utviklet kan forbedre 
med bedre strømmålinger. Her 
handler det i stor grad om data 
som viser tilførsler av fersk-
vann og hvordan disse påvirker 
fjordstrømmene som i varier-
ende grad vil transportere egg 
som flyter i sjøen, Arbeidet med 
å skaffe slike data er nå satt 
i gang. I tillegg til fjordene i 
Troms skal Havforskningsin-
stituttet i løpet av våren også 

gjøre klassifisere og lokalisere 
gytefelt i fjorder i Hordaland og 
Nord-Trøndelag. Målet er at i 
løpet av tre år skal alle såkalte 
åpne fjorder og fjordsystemer 
kartlegges. 

Denne typen fjorder er mest 
vanlige i Nord-Norge.

gunnar.grytas@fbfi.no
Telefon: 77 66 56 87

KARTLEGGES: Nå setter Havforskningsinstituttet opp farten i arbeidet med å kartlegge 
kysttorskens gytefjorder i Nord-Norge. Denne våren skal det gjøre tokt i Malangen, Balsfjord, 
Ullsfjord og Kvænangen. Her fra kilenotfiske i Malangen  FOTO: RITA BERGUM

Fakta: storFjord
Storfjord kalles indre del av QQ

Lyngenfjorden. Samlet er fjorden 
øst for Lyngsalpene åtte-ni mil 
lang, og den lengste i Troms

fylke.QQ

Storfjord/Lyngen/Kåfjord QQ

har fra gammelt av vært en 
viktig fiskefjord med gode lokale 
bestander.

Fjordfisket har gradvis mistet QQ

økonomisk betydning,men turist-
fisket er ei ny næring på vei opp.

Oppdrettsselskapet Storfjord QQ

Torsk som eies av Norfra-konser-
net i Tromsø har i flere år drevet 
oppdrett av torsk i fjorden. 
Fjordfiskerne

er kritiske til dette, og fiske-QQ

rimyndighetene sa i høst nei til 
å gi selskapet nye konsesjoner i 
fjorden.

Fire større fjorder i 
Troms skal nå under-
søkes for å finne ut 
hvor - og hvor heftig 
- kysttorsken gyter. 
Forskerne skal også 
undersøke Lyngenfjor-
den på nytt for å utvikle 
målemetodene.

z FORSKNING

Torjan 
Bodvin

Årsaka til at vi  ”likevel tar en ny runde 
i Lyngen/Storfjorden 
er et ønske om å gjøre 
noen forbedringer.
Torjan Bodvin, prosjektleder

Tromsø
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Gytefelt
i hele 
fjorden

Gunnar Grytås
Tromsø

I en ny rapport blir det fastslått 
at Storfjorden har en sammen-
hengende kjede av gyteområder 
gjennom innerste del av fjord-
systemet, innenfor Nordnes, 
på linja mellom Lyngseidet og 
Olderdalen. 

Fire mil lang
Denne delen som er cirka fire 
mil lang, blir klassifisert som 
et helhetlig gytefelt i gruppe B. 
Dersom fiskerimyndighetene 
legger den nye kunnskapen i 
rapporten til grunn, kan det 
bety problemer for Storfjord 
Torsk sin satsing på torskeopp-
drett. Selskapet har i dag seks 
konsesjoner, og har søkt om 
en til. Alt av oppdrett foregår 
innenfor det området som nå 
blir definert som en gytefjord. 

Konflikten blir ikke drøftet i 
rapporten. Men mens forskerne 
har jobbet, kom Fiskerideparte-
mentet med ny forskrifter som 

går inn for at torskeoppdrett 
ikke skal tillates i gytefjorder 
for kysttorsk. Dermed blir 
konklusjonene også aktuelle 
i arealkampen mellom to næ-
ringer.

Omstridt fjord
Om kort tid offentliggjør Hav-
forskningsinstituttet rapporten 
om den omstridte Storfjorden 
der lokale fiskere i årevis har 
vært bekymret for den lokale 
bestanden av kysttorsk. Stor-
fjorden er også svært aktuell for 
etablering av torskeoppdrett, 
og de tre kommunene Storfjord, 
Kåfjord og Lyngen samarbeider 
i dag om å lage en kystsoneplan. 
De har store problemer med å 
løse arealkonfliktene mellom 
fiske og oppdrett som begge 

har sine støttespillere.
Et problem i denne arealkon-

flikten har vært manglende 
kunnskap om fjordtorsk og 
gyting i fjorder. Storfjorden er 
en såkalt åpen fjord, og man 
har hittil manglet en metode for 
å lokalisere og verdisette gyte-
plasser i slike åpne fjorder eller 
dype terskelfjorder. Prosjektet 
i Storfjorden ble primært gjen-
nomført for å utvikle en metode 
for å gjøre dette, på samme 
måte som man allerede har en 
metode for terskelfjorder. 

God metode
En av konklusjonene i rap-
porten er at forsøket har gitt 
forvaltninga en velegnet me-
tode som i framtida blir viktig 
i arbeidet for å bevare fjordtor-
sken. Bruken av genetikk viser 
at det er mulig å skille villfis-
kegg fra oppdrettstorsken sine. 
På noen områder kan den nye 
metodikken forbedres. Blant 
annet ved utvikling av bedre 
strøm-modeller; et arbeid som 

Havforskningsinstituttet skal 
prioritere i 2010. Her skal hele 
norskekysten dekkes.

Feltarbeidet ble gjort i april 
da det ble fisket egg fra over-
flate og ned til 50 meter med 
finmasket trål på 75 stasjoner i 
fjorden. Utvalg av egg ble både 
DNA-testet og gjenstand for ge-
netiske analyser.

Fiskerne har rett
En av konklusjonene i rappor-
ten er at forskerne sine funn i 
den indre del av fjorden i stor 
grad stemmer med det fiskerne 

har fortalt gjennom intervu-
undersøkelser. Men rappor-
ten påpeker at de lenger ute i 
fjorden kan være snakk om å 
forveksle gytefelt med områder 
der fisken stopper på veg inno-
ver i fjorden for å gyte. Også 
disse områdene kan være vik-
tige for at gytinga i fjorden som 
helhet skal fungere optimalt, 
men i verdsettingen blir fjorden 
utenfor Nordnes gitt et hakk 
svakere verdi i gruppe C.

gunnar.grytas@fbfi.no
Telefon: 77 66 56 93

DOKUMENTERT: Slik har 
forskerne dokumentert at 
Storfjorden er en gytefjord 
for kysttorsk. Blå områder er 
definert gytefelt, med tetthet 
av egg etter størrelse på 
sirkelen. Røde skraverte felt 
er gytefelt som Fiskeridirek-
toratet har kartlagt tidligere.

Fakta: StORFJORD
Storfjord kalles indre del av QQ

Lyngenfjorden. Samlet er fjorden 
øst for Lyngsalpene åtte-ni mil 
lang, og den lengste i Troms 
fylke.

Storfjord/Lyngen/Kåfjord QQ

har fra gammelt av vært en 
viktig fiskefjord med gode lokale 
bestander.

Fjordfisket har gradvis mistet QQ

økonomisk betydning,men turist-
fisket er ei ny næring på vei opp.

Oppdrettsselskapet Storfjord QQ

Torsk som eies av Norfra-konser-
net i Tromsø har i flere år drevet 
oppdrett av torsk i fjorden. Fjord-
fiskerne er kritiske til dette, og 
fiskerimyndighetene sa i høst nei 
til å gi selskapet nye konsesjoner 
i fjorden.

Forskerne har kommet 
til samme konklusjon 
som lokale fiskere. 
Storfjorden i Troms er 
en viktig gytefjord for 
kysttorsk. Arealkampen 
mellom fiske og opp-
drett hardner til.

z Storfjord

HAVBRUK Sykdom: Mattilsynet jobber med forslag til forskrifter som innebærer end-
ring av sykdomslisten, kategorisering av områder i Norge for sykdommer på 
liste 2, gjennomføring av liste over vektorarter og nye dyrehelsesertifikater.

Gunnar Grytås
Tromsø

Etter påske vil havforskerne 
innta Storfjorden/Lyngenfjor-
den, og i løpet av åtte-ni hektis-
ke dager skal eggene fra årets 
gyting undersøkes ved hjelp av 
eggprøver fra hele 160 stasjoner 
i fjorden. Millioner av fiskeegg 
skal identifiseres, men det er 

særlig torskeeggene som er av 
interesse. Egg fra kysttorsk, 
oppdrettstorsk og eventuelt 
skrei fra Barentshavet skal 
følges opp på ulike stadier i de 
første ukene.

Larvedrift
Senere skal også størrelse, 
retning og spredning på lar-
vedrifta undersøkes. Både 
årets feltarbeid og bruk av 
miljødata blir viktige for å få 
fram ny kunnskap om fjorden 
som gytefelt og gi forvaltninga 
muligheter for å sette en verdi 
på produksjonen av fisk som 
starter på lokale gyteplasser.

– Storfjorden/Lyngen er en 
åpen fjord, og vi har mange 
slike åpne fjordsystemer i Nord-
Norge. For slike fjordsystemer 
har vi manglet en metode for 
å kartlegge og sette verdier 
på lokale gyteområder. Nå får 
vi en metode som blir viktig i 
arbeidet både med planlegging 

i kystsona og i konkrete saker 
som gjelder bruk av sjøarealer 
på kysten eller i fjordene, sier 
Steinar Larsen ved Fiskeridi-
rektoratet sitt regionkontor i 
Troms.

Tre gyteklasser
Han er leder for styringsgrup-
pa som skal følge arbeidet på 
Storfjorden der det er Havfors-
kningsinstituttet som har det 
faglige ansvaret. Formålet er 
å utvikle en metode som gjør 
det mulig å kartlegge alt av 
gyteplasser i norske fjorder, 
åpne bukter eller sund. De 
skal inndeles i tre grupper; 
fra gytefelt av nasjonal ( og 
internasjonal betydning) som 
Lofoten, via regionalt viktige 
gytefelt til gytefelt som av lokal 
betydning.

– I dag har vi en metode for 
å kartlegge terskelfjordene 
som for eksempel Balsfjorden 
i Troms. Nå får vi en metode 

som gjør det mulig å kartlegge 
alle norske fjorder, sjøl om dette 
er et arbeid som det vil ta svært 
mange år å fullføre. Det er del-
vis et pengespørsmål, men det 
krever også tid fordi arbeidet 
må gjøres i gytesesongen, sier 
Larsen.

DNA-sortering av egg
Den nye kunnskapen fra pro-
sjektet vil først og fremst bli 
viktig i arbeidet med å bygge 
opp de lokale bestandene av 
kysttorsk gjennom bedre 

kunnskap om hva som skjer 
på og rundt lokale gytefelt. 
Ved hjelp av DNA-prøver vil 
det også være mulig å finne ut 
om rømt oppdrettstorsk inntar 
de samme områdene, og hvem 
som overlever best i de første 
kritisk ukene.

– Men fordi alt av fiskeegg i 
utgangspunktet blir samlet inn, 
vil vi også få kunnskaper om 
gytefelt for hyse, uer og andre 

FISKERE: Storfjorden/Lyngen i Troms har i flere år vært arena for en konflikt mellom fiske og torskeoppdrett. Nå skal det utvikles en ny metode for å sette en verdi på gytefeltene i fjorden. Kunnskapen kommer godt med når forvaltninga skal 
skille to næringer på kollisjonskurs. Her fjorfiskerne Bengt Johan Siikavuopio (t.v) og Trond-Jarle Nilsen. ARKIVFOTO: BJØRN TORE FORBERG

Storfjorden i Troms 
blir først ut i et stort, 
nasjonalt prosjekt der 
målet er å sette verdi på 
fjordene som gyteplass. 
Resultatet blir viktig for 
det omstridte valget: 
fiske eller oppdrett?

z FJORDKAMP Prosjektet vil gi  ”mye viktig kunnskap i 
arbeidet med å kartleg-
ge det biologiske mang-
foldet i fjordene våre
Steinar Larsen, Fiskeridirektora-
tets regionkontor i Troms.

Skal verdsette gytefelt i Storfjorden
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Dersom prinsip-
pene bak konse-
sjonsavslaget til
Storfjord Torsk AS
blir lagt til grunn
for norsk forvalt-
ning, kan det være
truende for
torskeoppdrettsn
æringas framtid.
Bjørn Tore ForbergTromsø

Det framholder leder for Detnasjonale torskeavlsprogram-met, Atle Mortensen ved forsk-ningsinstituttet Nofima iTromsø, overfor Fiskeribladet-Fiskaren.Havforskningsinstituttet iBergen har frarådet å brukesettefisk av skrei fra Lofoten i

torskeoppdrett i gytefjorderfordi det kan være skadelig forlokale torskestammer. Det vardette rådet som fikk Fiskeridi-rektoratets regionkontor iTroms til avslå konsesjonssøk-naden fra Storfjord Torsk AS.Etter anke til departementet erdet signalisert at avslaget kanbli stående, samtidig som 74andre torskeoppdrettere harfått tildelt konsesjon i år.

Kunne rammet laks– Dersom vi på 1960-tallet had-de hatt en erkjennelse av atblanding av fiskestammerkunne være skadelig, ville vi idag ikke hatt noen lakseopp-drettsnæring i Norge. DersomHavforskningsinstituttets an-befaling blir lagt til grunn forframtidige torskekonsesjoner,kan vi i verste fall skyte ei hvitpil etter ei framtid for norsktorskeoppdrett, sier Morten-sen. Han understreker at tor-skeoppdrett i oppstartfasenhar store investeringer og mar-ginal økonomi. – I en slik situa-

sjon er det svært viktig at ram-mebetingelsene er stabile, sierhan.

Bortkastet avl?– Det blir hevdet at torskeavl-sprogrammet som hittil harkostet rundt 300 millioner kro-ner i drift og investering vilvære bortkastet forskning der-som Storfjord-avgjørelsen leg-ges til grunn?– Det kan for så vidt være rik-tig, men jeg håper det ikke gårså langt. Til vårt avlsarbeid harvi hentet inn stamfisk fra skreii tillegg til kysttorsk fra Finn-mark og fra Møre og Sogn ogFjordane. Et viktig mål medtorskeavlsprogrammet er å fåfram fisk som er mer robustmot sykdom og som vokserhurtigere og som dermed girbedre lønnsomhet. Dersomdenne forbedrede torsken ikkekan brukes, vil i alle fall mye avden innsatsen vi har lagt ned si-den 2002 være bortkastet.Konsekvensen er torskeopp-dretterne må vente enda leng-

er på lønnsomhet, sier Morten-sen. Han mener det er godgrunn for myndighetene å gåHavforskningsinstituttetsforskning nærmere etter isømmene. – Dersom anbefa-lingen blir rådende, kan konse-kvensen bli at vi må legge om tilå avle på lokale fjordbestander.Også det tror jeg vil gi gode re-sultater i form av fisk med bed-re egenskaper. Men det vil bliforferdelig mye dyrere, samti-dig som vi ikke vil oppnå å be-vare de lokale stammene. Ved åavle fram bedre egenskaper vil

vi få en stamme som er ganskeulik den opprinnelige fjord-stammen, sier Mortensen.Han framholder at det er be-tydelig forskningsfaglig uenig-het om Havforskningsinstitut-tets anbefaling. – Myndighe-tene ville fått et bredere bildeved å lytte til den næringsrette-de forskningen som også harbetydelig kunnskap, og ikkebare til forvaltningsforskning-en, sier Mortensen.bjorn.forberg@fbfi.noTelefon: 77 66 56 82

Storfjordavslaget
truer norsk torske-
oppdrett

❚ TORSK Avlsprogram til 300 millioner kan være bortkastet 
kystavisa

Generalsekretær i Norges Maforbund, Hilde Gunn Avløyp, fresolutt respons da hun loddestreikeviljen hos de frammøttstreikemøtet i Ålesund fredagrekke ringnotbåter liggertil kgrunn av streiken.
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Dersom vi på 1960-tallet hadde hatt en er-kjennelse av at blandingav fiskestammer kunnevære skadelig, ville vi idag ikke hatt noen lak-seoppdrettsnæring iNorgeAtle Mortensen,leder for Det nasjo-nale torskeavlsprogrammet

FiskeribladetFiskaren 29.10.

14 mandag 30. mars 2009 FISKERIBLADETFISKAREN

FiskeribladetFiskaren 30.mars 2009

Kamskjell: Fiskeridirektoratet har innført minstemål på 10 cm for 
stort kamskjell. Minstemålet gjelder både for yrkes- og fritidsfiskere. 
Fiskeridirektoratet har fastsatt et minstemål på 10 cm for stort kamskjell. 

Utstyr: Bare i utstyr til de 65 nye konsesjonene skal det investeres godt 
over 300 millioner kroner. Utstyrsleverandørene Akvagroup har allerede så 
smått begynt å merke en økt mengde med forespørsler.

UTSLEPP: Fylkesmannen i Hor-
daland krev at setjefiskbedrifta 
Fitjar Laks stoggar overløpet 
til Hellandsfjorden innan sju 
veker.I førre veke var Fylkes-
mannen si miljøvernavdeling 
på tilsyn hos Sjøtroll-bedrifta 
Fitjar Laks etter at hyttenaboar 
hadde klaga på det dei meinte 
var ulovlege utslepp til fjorden. 
Dei fann at overløpet er i strid 

både med utsleppsløyvet og 
forureiningslova. Forutan av-
viket som dei fann med overløp 
til Hellandsfjorden, hadde 
Fylkesmannen også merknader 
til internkontroll og risikovurde-
ringar for det ytre miljøet rundt 
Fitjar Laks, skriv lokalavisa 
Sunnhordland.– Me vil sjølv-
sagt retta oss etter pålegga, 
seier Svein Nøttveit.

Får frist til 15. mai

FISKEKRIM: Ein av dei tre 
fisketraderane på sunnmøre 
som er sikta for økonomisk 
utruskap skal ha ei viktig stilling 
i eit stort fiskekonsern. Mannen 
(35) er styreformann i eit av 
konsernet sine dotterbedrifter, 
og har ein viktig posisjon innan 
eksport av fisk. Mistankane 
om økonomisk utruskap er 
derimot knytte til eit selskap 
som mannen eig personleg, 
skriv Sunnmørsposten – Min 
klient erkjenner ikkje straf-
feskuld utifrå punktet siktinga 
omhandlar, seier mannens 
advokat Inger Marie Sperre til 
avisa.  alt tre personar i tre ulike 
selskap er sikta, Den eine sikta, 
ein 38-åring, har lagt korta på 
bordet, og er sett fri. Politiet 
vurderer å be om varetekts-
fengsling for dei to andre, ein 

42-åring og ein 35-åring. 
- Dei to kan bli framstilte 

for retten ein av dei næraste 
dagane, seier politiadvokat 
Unni Vikebakk ved Sunnmøre 
politidistrikt til avisa. Saka 
starta med ein konkurs hos 
ein mindre fiskeeksportør i 
Ålesund Under avhøyr skal 
den tidlegare eigaren og 
daglege leiaren for selskapet 
ha fortalt at han tok ut pengar 
frå selskapet for å betale etter 
å ha blitt trua på ulik vis av to 
andre i den traderbransjen i 
Ålesund. Måndag denne veka 
slo politiet til mot desse to, 
som har kvar sine selskap.  Alle 
tre er sikta for grov økonomisk 
utruskap. 42-åringen som er 
sikta skal også tidlegare ha blitt 
dømd til fengsel i 20 dagar for 
momsjuks og for matsminke.

Storeksportør blant dei sikta

UTbyTTE: Styret i Norway 
Pelagic foreslår å betala ut en 
krone i utbytte per aksje.

– Norway Pelagic ASAs 
reviderte årsregnskap for 2008 
har blitt godkjent av styret den 
24. mars 2009. Det er ingen 
vesentlige endringer i forhold 
til det foreløpige regnskapet 
som ble fremlagt på selskapets 
presentasjon av 4. kvartal 

2008 den 11. februar 2009. 
Årsrapport med fullstendig 
årsregnskap vil bli utsendt til 
samtlige aksjonærer sammen 
med innkallingen til ordinær 
generalforsamling, skriver 
selskapet i en melding til 
børsen.  Samlet utbytte blir på 
14,54 millioner kroner. Ordinær 
generalforsamling avholdes 5. 
mai 2009. 

Foreslår ein krone i aksjeutbytte

VEKST: Víctor Hugo Puchi 
tar bladet fra munnen og sier 
offentlig noe som ingen i 
Chile har sagt før han. – Det 
vil ta fem år før situasjonen i 
chilensk laksenæring er tilbake 
til normalen, sier styrelederen 
i AquaChile til Puerto Montt-
avisen El Llanquihue. Uttalelsen 
er referert i hovedstadsavisen 
Diario Financiero.AquaChile var 
i 2007 Chiles største lokalt eide 
lakseprodusent, og verdens 
fjerde største, ifølge IntraFish.

Chile kommer igjen
PEngER: Chilenske banker 
ønsker å omgjøre laksesel-
skapenes gjeld til eierandeler, 
samt utplassere tilsynsfø-
rere. Forhandlingene mellom 
lakseaktørene og bankene har 
kjørt seg fast, melder avisen 
El Mercurio. Avisen estimerer 
chilensk laksenærings totale 
gjeld til 1,6 milliarder dollar eller 
rundt 10 milliarder kroner til 
dagens kurs. Gjelden er anslått 
til 2,5 milliarder dollar eller 16 
milliarder kroner.

Gigantgjeld i Chile

KOnSESJOn: Bremnes 
Seashore har kjøpt ein kon-
sesjon i Forsand kommune 
i Rogaland av EWOS. - Dei 
hadde ein konsesjon å selja, 
og det passa oss godt, fortel 
Bjørn Willy Sæverud.

KOnSESJOnER: 2002 og 
2003 vart det delt ut 80 nye 
konsesjonar. Ein tredjedel 
av desse har funne vegen til 
andre eigarar enn dei som 
søkte og fekk løyve. Ein tred-
jedel av konsesjonane har 
skifta eigar etter tildeling.

FISKERE: Storfjorden/Lyngen i Troms har i flere år vært arena for en konflikt mellom fiske og torskeoppdrett. Nå skal det utvikles en ny metode for å sette en verdi på gytefeltene i fjorden. Kunnskapen kommer godt med når forvaltninga skal 
skille to næringer på kollisjonskurs. Her fjorfiskerne Bengt Johan Siikavuopio (t.v) og Trond-Jarle Nilsen. ARKIVFOTO: BJØRN TORE FORBERG

Fakta: StORFJORD
Storfjord kalles indre del av QQ

Lyngenfjorden. Samlet er fjorden 
øst for Lyngsalpene åtte-ni mil 
lang, og den lengste i Troms 
fylke.

Storfjord/Lyngen/Kåfjord har QQ

fra gammelt av vært en viktig 
fiskefjord med gode lokale be-
stander. Fjordfisket har gradvis 
mistet økonomisk betydning, 
men turistfisket er ei ny næring 
på vei opp.

Oppdrettsselskapet Storfjord QQ

Torsk som eies av Norfra-konser-
net i Tromsø har i flere år drevet 
oppdrett av torsk i fjorden. Fjord-
fiskerne er kritiske til dette, og 
fiskerimyndighetene sa i høst nei 
til å gi selskapet nye konsesjoner 
i fjorden.

lokale bestander i fjordene. Pro-
sjektet vil gi mye viktig kunn-
skap i arbeidet med å kartlegge 
det biologiske mangfoldet i fjor-
dene våre. Ofte ligger viktige 
oppvekstområder i nærheten 
av gyteområdene. Også her er 
det viktig med bedre kunnskap 
for å kunne forvalte ressurser 
og bruke sjøarealene på en best 
mulig måte, sier Larsen.

Prosjektet med å kartlegge 

årets gyting i Storfjorden har et 
budsjett på 1,3 millioner kroner. 
Det var lenge usikkert om det 
var penger nok til å starte opp 
i år. Med ei fersk bevilgning 
på 420.000 kroner fra Lands-
delsutvalget fra Nord-Norge og 
Nord-Trøndelag var det proble-
met ute av veien.

gunnar.grytas@fbfi.no
Telefon: 77 66 56 93

Skal verdsette gytefelt i Storfjorden
Etter at fiskeriminister
Helga Pedersen har gitt
et endelig nei til nye
torskekonsesjoner i
Storfjord i Troms, kan
Storfjord Torsks satsing
komme til å bli flyttet i
Nordland eller
Finnmark.

Bjørn Tore ForbergTromsø

Den langsikti-ge planen tilStorfjordTorsk var enårlig produk-sjon på 10.000tonn i Stor-fjord og tilstø-tende farvann.Øverste myn-dighet har nå gitt endelig av-slag på søknader om konse-sjonsutvidelse basert på at lo-kaliteten Falsnes er et gyteom-råde for torsk. Det innebærerat framtidsplanene må juste-res.

Vanskelig i Troms– Vi trenger noen dager på ossfør vi kan kommentere konse-kvensene av avgjørelsen. Min generelle kommentar erat det kan synes vanskeligeremed oppdrett i Troms enn i na-bofylkene Nordland og Troms. En mulighet er å flytte virk-somheten til en av disse fyl-kene, sier styreleder SteinarEliassen til Fiskeribladet Fis-karen. Han sier at avslaget ikke fårkortsiktige virkninger for dekonsesjonene som allerede er ifull drift.

Full produksjon– Vi har to år på rad fått pris forNorges beste oppdrettstorskog vi produserer for fullt. Detvil i øyeblikket si 50 - 60 tonn iuka som i hovedsak går tilFrankrike og andre europeis-ke markeder. Regnet i kvantum går detsom normalt, men vi merker etprispress i markedet og får la-vere pris enn vi hadde kalku-lert med, sier Eliassen.De er 1000 tonn torsk i stør-

relsen 3,5 kilo av 2006-genera-sjonen som nå er klar for mar-kedet.

Trenger 12 konsesjonerStorfjord Torsk er datterbe-drift av Lofitorsk AS som pro-duserer torskeyngel etter na-turmetoden i Lofoten. Selvetorskeopprettet har selskapetsatset på å legge til Storfjord iTroms. Planen her var å øke fraseks til 12 konsesjoner og slak-tevolum stort nok til å etablereslakting og produksjon i kom-munen.

bjorn.forberg@fbfi.noTelefon: 77 66 56 82

Vurderer 
torske-
flytting 

Hanne Braathen

❚ KONSESJONER

HAVBRUK Uendret:  Økonomiprofessor Atle Guttormsen ved Universitetet for miljø ogbiovitenskap tror at lakseprisen neste år ikke vil endre seg mye fra i år. Han trorpå en snittpris på 25 kroner per kilo. Det begrunnes med at mengden vil gå ned.
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Min generelle kom-mentar er at det kan sy-nes vanskeligere medoppdrett i Troms enn inabofylkene Nordlandog TromsSteinar Eliassen,styreleder 

Tromsø

Storfjord

FINLANNORGE

RUS

SVERIGE

Storfjorden Troms

© Jeppesen/Statens Kartverk

■ Konsesjonssøknaden fra Stor-fjord Torsk fikk to avslag i Fiskeri-direktoratet. Først avslo region-kontoret i Troms basert på Hav-forskningsinstituttets råd om for-siktighet fordi oppdrettstorsk gy-ter i merd.■ Dernest avslo direktoratet fordilokaliteten Falsens også ble ansettå være et gyte og oppvekstområ-de for villtorsk.■ En klage til Fiskeridepartemen-tet førte krav om at direktoratetkvalitetssikret påstanden om atFalsnes er et gyteområde. Detteble gjort i et møte mellom region-kontoret og lokale fiskere. I etter-tid skal havforskere undersøkeforholdene grundigere.■ Storfjord Torsk fikk avslag påkonsesjonssøknad samtidig som74 andre søkere fikk konsesjon.Debatten rundt Storfjord Torskhar også reist prinsipielle pro-blemstillinger om hvilke krav somskal stilles til torskeavl og torske-oppdrett.

FAKTA: STORFJORD

Løssalg Kr 20 Norden DKK 20 Årgang 1  Nr 78  Uke 44 kystavisaMANDAG 27. oktober2008

Generalsekretær i Norges Maskinist-forbund, Hilde Gunn Avløyp, fikk resolutt respons da hun loddet streikeviljen hos de frammøtte understreikemøtet i Ålesund fredag. En rekke ringnotbåter liggertil kai pågrunn av streiken.

SKAPTE NORDISKKJØKKEN SIDE 28 FEIRET POLARMILJØ-SENTERET SIDE 6 VIL GI FISK IBISTAND SIDE 20 DANSKENEBREMSER SIDE 18

Spår lang streik Side 3

Fraktproblemtok knekkenpå eksporten

SKUFFET
OVER
AVSLAG 

FiskeribladetFiskaren, 27. 11.
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Storfjordavslagettruer norsk torske-oppdrett

FiskeribladetFiskaren, 29. 10

ANDRE STEDER: Storfjord Torsk må kanskje se seg om etter andre steder å drive sin virksomhet.ARKIVFOTO: INGUN A. MÆHLUM

FiskeribladetFiskaren 5.12

HAVBRUK Går godt: Det nasjonale avlsprogrammet for torsk går så det suser sier pro-gramleder Alte Mortensen. De siste årene har programmet produsert 200 nyefamilier hvert år, noe som er helt på linje med målsettingen.
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Miljøvernforbundet vil
jage norske oddrettere
ut av alle verdens
fjorder. Og Kurt
Oddekalv starter gjerne i
Storfjord.

Gunnar GrytåsTromsø

– Men det er også gode grunnertil å se nærmere på hva slagskonflikter norsk oppdrettsnæ-ring skaper i fjorder over heleverden - ikke minst i forhold tillokale fiskere, sier Kurt Odde-kalv i en kommentar til stridenom torskeoppdrett i Storfjord.I neste uke vil Norges Miljø-vernforbund legge fram enrapport om dette. Det er ifølgeOddekalv et større prosjektsom vil belyse konflikter avsamme type som StorfjordTorsk har med lokale fiskere:spørsmålet om oppdrett i fjor-der med lokale stammer av vill-

fisk gir dårligere fiske. Både iform av reduserte fangster,dårligere kvalitet på fisken ogødeleggelse av lokale stammer.Oddekalv vil foreløpig ikke sinoe mer om innholdet og kon-klusjonene i rapporten.

Stopp er glimrende– Men det er helt glimrendedersom Fiskeridirektoratetmed bakgrunn i en rapport fraHavforskningsinstituttet kansette stopper for torskeopp-drett i Storfjord. Enda bedre vildet være om vi får stoppet alt avtorskeoppdrett i Norge før øde-leggelsen av fjordfisket og lo-kale stammer blir total, sierOddekalv. – Det vil forhåpent-lig vis også sette en stopper forarbeidet som ni genetikere hol-der på med i Tromsø. De lageren torskebastard som blir enblanding av hengebuksvin ogtannløs breiflabb. Dette er eteksperiment som kan få alvor-lige konsekvenser, sier Odde-kalv til FiskeribladetFiskaren.

Lokale stammerLederen av Miljøvernforbun-det sier at det er på høy tid atHavforskningsinstituttet tar

konsekvensen av at vi har altfor dårlig kunnskap om den så-kalte kysttorsken, som bestårav mange stammer fordelt påulike fjorder og fjordsystem.Mens lakseoppdrett alleredehar etablert seg, frykter Odde-kalv for at torskeoppdrettenevil få like lett spill og at taperneblir det lokale miljøet, villfis-ken, gyteplassene og fjordfis-kerne som er avhengig av detteressursgrunnlaget.– Vi har den siste tida fått enrekke henvendelser fra fiskeresom klager over at kvalitetenpå fangstene deres blir redu-sert fordi fisken er ødelagt avforspill fra oppdrettsanlegg. Vifrykter at de mer langsiktige

effektene av intensiv bruk avavlsarbeid kommer etterhvert,sier Oddekalv.– I dag må all annen nærings-virksomhet finne seg i strengereguleringer på utslipp til sjø-en. Oppdrettsnæringa er etunntak. Når de har sluppet utså mye møkk på ett sted at deter fare for egen fisk, kan debare flytte hele virksomhetentil andre areal som de har fåttlov til å bruke. Hvordan denneforurensinga påvirker de villefiskebestandene har det værtaltfor lite oppmerksomhet om-kring, sier Oddekalv. 

gunnar.grytaas@fbfi.noTelefon: 77 66 56 93

– Ut av alle fjorder
KAMP: Kurt Oddekalv vil jage norsk oppdrettsnæring ut av alle verdens fjorder. ARKIVFOTO: ERLEND HAUKELAND

FiskeribladetFiskaren 29. oktober 

– Det er ufor-ståelig at re-gjeringen vil lakommunenekreve eien-domsskatt påoppdrettsan-legg. Det vil

svekke både konkurranseev-nen til norsk havbruksnæringog lysten til å investere i næ-ringen. Høyre går sterkt imotregjeringen forslag, sier stor-tingsrepresentant TorbjørnHansen (bildet) (H).Hansen er medlem av Stor-

tingets Næringskomité.I forsalg til statsbudsjett for2009 foreslår regjeringen åinnføre eiendomsskatt på opp-drettsanlegg. Hansen sier atdet er vanskelig å forstå hvor-for den rødgrønne regjeringener så opptatt av å forverre ram-

mebetingelsene til havbruks-næringen.  – Men kommuneneønsker å ha noe igjen for at opp-dretterne får bruke sjøareal.– Je det har jeg forståelse for.Men det kan gjøres på en an-nen måte enn å øke skattetryk-ket på oppdrettsnæringen. Vi

ønsker at kommunen skal fåpenger fra oppdrettsnæringenved at kommunen får en del avselskapsskatten. Da må det gjøres grep ved åflytte en del av selskapsskattenfra staten til kommunene, sierHansen.

Sier klart nei til eiendomsskatt

Gjer endringar 
i Vega Sjøfarm
EIGARFORHOLD: 54,2 pro-sent av aksjane i Vega SjøfarmAS blir overtatt av eit nyoppret-ta investeringsselskap. NovaSea beheld resten.Havfruen Invest AS er nam-net på investeringsselskapetsom overtek 54,2 prosent avaksjane i Vega Sjøfarm AS etterein fisjon. Bak selskapet stårmellom anna Arnljot Arntsen,Jorunn Fredriksen og Kato G.Fredriksen.- Eigarforholdet blir detsame som før. Nova Sea beheld45,2 prosent. Det nye er at deter eit selskap som eig dei reste-rande aksjane og ikkje privat-personar. Bakgrunnen er at meønskjer utvikling på Vega, og atden skal skje gjennom eit sel-skap og ikkje gjennom private,fortel styreleiar og investorArnljot Arntsen til IntraFish.

Oppdretter ny
Nofima-direktør
ANSATT: Trond Mork Pedersen(47) er ansatt som direktør forNofima Ingrediens i Bergen.Han tiltrer ved årsskiftet. Pe-dersen driver i dag sitt egetkonsulentselskap. Han har 20års erfaring fra marin nærings-virksomhet, blant annet i Mari-ne Farms, sildemelnæringen ogensilasjeindustrien, melder In-traFish.

Kommuner krever
arealavgift
KRAV: Norges seks størsteoppdrettskommuner ønskerarealavgift i stedet for eien-domsskatt. De seks er Aust-evoll, Hitra, Frøya, Nærøy, Lop-pa og Kvinnherad.Tirsdagsendte de et felles brev til Stor-tingets Finanskomité og Næ-ringskomité. Brevet er under-skrevet av ordførerne i hver avkommunene, inkludert tidli-gere oppdretter Ole L. Haugen.Han og to til tilhører regjerings-partiene. De andre tre repre-senterer FrP, Kystpartiet ogVenstre. De seks er skuffet overat regjeringa ikke foreslår are-alavgift slik kommunene haddefått signal om. I så fall kunne desamlet få inn opp mot 150 milli-oner kroner, dersom nivåethadde blitt det samme som iSkottland.Til sammenlikningvil eiendomsskatt bare gi opp-drettskommuner over hele lan-det 15-20 millioner kroner i inn-tekter.I brevet heter det at for-slaget er mangelfullt .

❚ MILJØ

FiskeribladetFiskaren 31.10.

– Mer 
krevende 
konflikter
Bedre kunnskap er helt 
nødvendig når fiskerimyn-
dighetene skal utøve skjønn 
i konflikter om bruk av 
sjøarealer i fjordene og langs 
kysten.

– Disse konfliktene blir sta-
dig mer krevende, sier Steinar 
Larsen ved regionkontoret til 
Fiskeridirektoratet i Troms. 
Sjøl omfiske og oppdrett har 
hver sine tildelte områder i de 
kommunale kystsoneplanene, 
oppstår det likevel konflik-
ter. Ei årsak til dette er at 
oppdrettsanleggene (laks) 
blir stadig større, og må ha 
dispensasjon for å kunne ta i 
bruk nye områder.

– Her er det stort behov for 
mer kunnskap om ressurs- og 
naturgrunnlag for å kunne 
utøve det skjønnet som alltid 
må til i tillegg til ordlyden i 
forskriftene, sier Larsen. Her 
har det vært mye oppmerk-
somhet omkring Storfjord 
som nå er valgt for å utvikle 
den nye metodikken for 
klassifisering eller verdiset-
ting av gytefelt. Det var etter 
konfliktenmellom fjordfiske 
og torskeoppdrett i fjorden at 
fiskeriminister Helga Peder-
sen varslet ei forskrift som 
forbyr å legge torskeoppdrett 
i nærheten av lokale gytefelt i 
fjordene.

Fiskere er også skeptiske 
til lakseoppdrett, og hevder 
at slike anlegg skremmer 
villtorsken slik at den ikke 
får gyte. Foreløpige fors-
kningsresultater fra noen år 
tilbake gav fiskerne medhold 
i at torsk unngår lokaliteter 
med lukt eller andre spor av 
laks. Men dette arbeidet har 
av ulike årsaker ikke vært 
fulgt opp, og det finnes ingen 
forskrifter som kan hjelpe 
forvaltninga til å regulere 
denne delen av «samlivet».
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Fakta: OppDRettSaReal
Den norske kystlinjen er QQ

21.000 kilometer lang. Det 
er 90.000 kvadratkilometer 
sjøareal innenfor grunnlinjen. Det 
mulige oppdrettsaralet i Norge er 
like stort som landbruksarealet 
i Norge, Sverige, Danmark og 
Finland.

Til tross for et enormt sjøareal, QQ

er det allikevel kamp om plassen.
Havbruksnæringen må blant QQ

annet konkurere med vernein-
teresser og fiskerinteresser om 
tilgang på sjøareal.
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– Satser på tvilsomt grunnlag
– Dette er ny informasjon som 
på nytt reiser tvil om kunn-
skapsgrunnlaget for satsinga 
på torskeoppdrett. Og vi må 
på nytt stille spørsmål om 
det er rett av regjeringa å 
bruke hundrevis av millioner 
på dette i lys av den kunn-
skapen vi etterhvert får på 
bordet. Her handler det om 
en gytefjord som er viktig for 
kysttorsken, og dermed også 
det biologisk manfoldet som 
Norge har forpliktet seg til å 
bevare.

Det sier Arvid Ahlquist 
i Troms Fiskarfylking om 
den nye rapporten fra Hav-
forskningsinstituttet som 
dokumenterer at indre del av 
Storfjorden/Lyngenfjorden 
er en gytefjord for kysttorsk. 
han er glad for at Havfors-

kningsinstituttet nå har utvi-
klet en metode for å lokalisere 
og verdisette gytefelt i åpne 
fjordsystemer.

– Det haster å få gjort dette 
i mange lignende fjorder. Vi 
trenger ikke gå lenger enn til 
Nordreisa; nabofjorden for 
å finne ei lignende problem-
stilling, sier Ahlquist som 
understreker at rapporten i 
dette tilfelle også bekrefter 
lokale fiskere sin kunnskap 
og vurdering av fjorden som 
gytefelt.

– Denne kunnskapen er 
ikke blitt tillagt nok vekt, 
heller ikke i den prosessen 
som har vært i arbeidet med 
en kystsoneplan for Storfjord/
Lyngen, sier Ahlquist.

– Rapporten vil nok trolig 
få konsekvenser for Storfjord 

Torsk sine planer i fjorden, og 
jeg forstår at det føles pro-
blematisk dersom de gradvis 
må trekke seg ut etter å ha 
investert så mye i torskeopp-
drett. Dette understreker på 
nytt at her har myndighetene 
gitt grønt lys for ei utvikling, 
der vi har manglet kunnskap 
om det vi slipper løs, sier 
Ahlquist. Storfjord Torsk 
sine planer har fått sterk 
støtte hos kommuneledelsen 
i Storfjord. Hverken ordfører 
Hanne Bråthen eller ledelsen 
i Storfjord Torsk var tilgjen-
gelige for kommentarer til 
rapporten på fredag. Inn-
holdet i rapporten er etter 
FiskeribladetFiskaren erfarer 
godt kjent i lokalmiljøet og det 
er tillyst folkemøter om saka i 
slutten av januar.

GYTEFJORD: Storfjorden er en sammenhengende gytefjord, mener mange lokale fjordfiskere. 
En ny rapport støtter den konklusjonen. Konflikten mellom fiske og oppdrett har skapt grunn-
lag for mange folkemøter. Nå blir det flere. Her Trond-Jarle Nilsen  (med rød lue) og Bengt 
Johan Siikavuopio. FOTO: BJØRN TORE FORBERG

KLIMA:  – Et nytt isgående hav-
forskningsfartøy er et helt nød-
vendig verktøy om Regjeringen 
skal nå sine mål om forskning i 
nord. Det er ingen ting å spare 
på å utsette byggingen, sier di-
rektør Jan-Gunnar Winther ved 
Norsk Polarinstitutt i Tromsø 
som kommentar en til meldin-
gen om at fartøyprosjektet kan 

miste plassen i neste års stats-
budsjett. Kostnadene anslås til 
1,2 milliarde, og det har fått UD 
til å betenke seg.

– Vi er i full gang med å følge 
opp Regjeringens mål om å 
bygge opp en verdensledende 
miljø- og klimaforskning i nord 
slik det framgår i regjeringens 
dokumentet, sier han.

Isgående forskningsfartøy nødvendig

KLIMA: De siste to dagene har 
både Statens forurensningstil-
syn (SFT) og Direktoratet for 
naturforvalting (DN) kom-
met med sine vurderinger av 
Olje- og energidepartementets 
forslag til boreområder for 
utlysning i TFO-runden 2010. 
Ordningen med tildeling i for-
håndsdefinerte områder er en 

tildelingsordning på siden av de 
ordinære konsesjonsrundene. 
I desember startet olje- og 
energidepartementet med  ar-
beidet med TFO 2010. Departe-
mentet la da fram sine forslag 
til utlysning av nye områder i 
TFO 2010. – Avlys tildelingene i 
2010, sier Kari Elisabeth Kaski i 
Natur og Ungdom.

– Avlys oljetildelingene i 2010

VIndKrAft: Statoil og 
Statkraft har i dag blitt tildelt 
kontrakten for utbyggingen av 
verdens største vindkraftpro-
sjekt til havs, vindmølleparken 
på Doggerbank. Parken ligger 
200 kilometer utenfor kysten 
av Nordøst-England og er be-
regnet å koste 1000 milliarder 
kroner. 2000 turbiner vil være 
i drift på et område som er 
dobbelt så stort som Rogaland. 
Statkraft og Statoil samarbei-
der med kraftselskapene SSE 
Renewables og RWE Npower 
Renewables om utbyggingen.

Avtale om møller
Verft: Kystverkets Rederi er 
svangre med nytt fartøy. Dette 
er første nye arbeidsfartøy på 
nesten 30 år for Kystverket. 
Begivenheten skal behørig 
markeres med dåp mandag 11. 
januar. Den nesten 23 meter 
lange katamaranen som skal 
lyde navnet Lindesnes, er svært 
etterlengtet, og skal erstatte et 
av de eksisterende hjelpefar-
tøyene til de større arbeidsbå-
tene. Det nye familiemedlem-
met i Kystverkets fartøypark vil 
være mer moderne og ta i bruk 
det nyeste innen navigasjon.

Historisk båtdåp

BedrIft: Arnøy Laks AS 
og Nergård AS er blitt enige 
om en avtale der Arnøy Laks 
overtar det nedlagte fis-
keindustrianlegget i Lauk-
sundskaret. Anlegget brukes 
til lakseslakteri.

Til alle fiskere!
Møter i Vesterålen og Lofoten
Myre mandag 11. januar kl. 1900
Myre Hotell

Andenes tirsdag 12. januar kl. 1900
Norlandia Andrikken Hotell

Svolvær onsdag 13. januar kl. 1900
Norges Råfisklags kantine

Ballstad torsdag 14. januar kl. 1900
Havets Helter

Tema for møtene: Oppsummering 2009,
utfordringer 2010, fangstsertifikat,
eventuelt og diskusjon.

Råfisklagets styreleder og administrasjon deltar.
Enkel servering.
Velkommen!

www.rafisklaget.no
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FiskeribladetFiskaren 11.1.Loddefisket ved 
Island i gang
FISKE: Mandag kveld fikk 
de norske fartøyene som lå 
ved Island å ventet på å gå 
ut etter lodda, klarsignal.
Norges Sildesalgslag melder 
de nå har fått lisens for fiske 
i Islandsk Økonomisk Sone. 
I følge meldingen var de 
første 20 fartøyene klarert for 
fiske mandag kveld.-Da det 
er uklarhet om antallet båter 
som kan fiske samtidig i so-
nen, 20 eller 25, bes de neste 
båtene avvente inntil avklaring 
av dette foreligger, heter det 
fra Sildelaget. 32 båter dro i 
helga over for å fiske lodde 
ved Island, Grønland og Jan 
Mayen, skriver fbfi.no.
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